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Förhindrade att närvara 
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Petra Holda (M)  
Joar Horn (M) 

 
 
Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 57 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 58 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 3/2014 från nämndens samman-

träde 2014-04-15 som justerats 2014-04-22 med anmärkningen att ersättaren Celal 

Altun (S) ej var upptagen som tjänstgörande. 

 

 

§ 59 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ordförande Regina Kevius (M) och vice ordförande Emilia Bjuggren (S) utses att 

justera dagens protokoll. 
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§ 60 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation. 

  

 

A. Evenemangsavtal mellan IF Brommapojkarna och Stockholms stad, dnr 322-432-

2014. 

B. Beslut om tillfällig nedsättning av taxa – Beckomberga simhall, dnr 413-417-2014. 

 
 

§ 61 
Övriga anmälningsärenden 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Anmälan gjordes av: 

 

A. Skrivelse om ”Futsal” från Stockholms Fotbollsförbund, dnr 414-460-2014. 

B. Skrivelse med anledning av flytt av Älvsjö idrottsplats, dnr 412-418-2014. 

 

Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande på § 61 B enligt föl-

jande: 
Det är viktigt att ha en god dialog med föreningslivet. Vid exempelvis planering och ut-

formning kan föreningarna bidra med värdefulla synpunkter som kan höja kvaliteten i arbe-

tet ytterligare. Vi ser det som mycket positivt att Älvsjö AIK FF vill dela med sig av sina 

synpunkter inför flytten av Älvsjö idrottsplats. 
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§ 62 
Tertialrapport 1 2014 för idrottsnämnden 
Dnr: 103-427-2014.  
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Prognosen godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Idrottsnämnden begär en minskning av driftbudgeten med 0,8 mnkr netto 

    avseende Åkeshovs sim- och idrottshall. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-07. 

En sammantagen bedömning, utifrån idrottsnämndens verksamhet för årets första period, är att 

nämnden i allt väsentligt och inom given budget kan bidra till att staden når sina mål. Idrotts-

nämnden ska medverka till att få fler stockholmare fysiskt aktiva. Detta gäller inte minst grup-

per som i dag är helt inaktiva, och då främst barn och ungdomar. Nämnden ska initiera och be-

vaka att invånarnas behov av möjligheter till idrott och motion tillgodoses. Detta är ett ständigt 

pågående utvecklingsarbete, och det ska ske i nära samverkan och samarbete med föreningsli-

vet och med andra nämnder inom staden.  

Behovet och efterfrågan på idrottsytor är stort, och kommer att växa i och med att Stockholm 

växer och stockholmarna blir fler. Samtidigt är det viktigt att bevara, rusta och mer effektivt 

nyttja de idrottsytor och anläggningar som redan finns. Bland det äldre beståndet av sim- och 

idrottshallar har Farsta rustats och en planering pågår för Åkeshovs sim- och idrottshall. Upp-

rustning pågår nu av Vanadisbadet, som beräknas kunna stå redo att ta emot gäster till som-

maren. Ett arbete pågår för att öka antalet idrottshallar och idrottsnämnden har nyligen, i mars 

2014, fattat inriktnings- och genomförandebeslut om fyra enkla men fullstora hallar. I maj ska 

beslut fattas om ytterligare en hall. Stadens satsning på konstgräsplaner fortsätter, såväl anlägg-

ning av nya som byte av äldre.  

Idrottsnämndens satsning på att finna nya verksamhets- och samverkansformer för att nå barn 

och ungdomar fortsätter. Farsta sportscamp är ett gott exempel på denna inriktning, men näm-

nas kan även olika prova på-aktiviteter samt kurser och aktiviteter som särskilt vänder sig till 

personer med funktionsnedsättning. 

Idrottsnämnden bidrar till ökad trygghet, främst genom att stötta föreningslivet, men också ge-

nom insatser i stadens idrottsanläggningar. Utbildning och krisövningar för personal sker kon-

tinuerligt, och under året pågår ett särskilt arbete för att minska riskerna för stölder vid besök i 

sim- och idrottshallarna.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 
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Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag. 

 

Nämnden  anför därutöver följande: 

Vi tackar förvaltningen för redovisningen och ett gott arbete hittills under 2014. Många av 

förvaltningens verksamheter visar prov på goda resultat trots de otillräckliga resurserna som 

förvaltningen har till sitt förfogande för att nå de höga och viktiga ambitionerna.  

 

Vi har tidigare uttryckt oro över de framtida konsekvenserna av nedskärningar av driftbud-

geten, bristande underhåll, att investeringar i framtida anläggningar minskar eller helt uteblir 

och orealistiska intäktskrav. Utfallet till och med april visar på en kraftig nedgång av intäk-

terna för sim- och idrottshallarna jämfört med motsvarande period 2013. Även intäkterna för 

planhyror är något lägre än budgeterat för perioden. Den långvariga nedåtgående trenden för 

sim- och idrottshallarnas försäljning får nu konsekvenser på förvaltningens budget. Vi har 

under ett och ett halvt års tid påtalat denna utveckling utan att få gehör från den moderatled-

da alliansen eller förvaltningen. I T1:an kan vi nu konstatera att den minskade försäljningen 

leder till nedskärningar på driftbudgeten. Detta är allvarligt, särskilt eftersom vi i förvaltnin-

gens rapport också kan läsa om att allt fler akuta och oplanerade fastighetsunderhåll har upp-

täckts – bland annat av simhallarna.  

 

Resultatet av en oansvarig politisk styrning blir alltså ett moment 22 där intäkterna minskar 

vilket försvårar underhållet, vilket gör att medborgarna i lägre grad vill vistas i anläggningar 

och därför minskar intäkterna ytterligare. Ambitionsnivån måste höjas om vi ska nå upp till 

de mål som Idrottspolitiska programmet satt upp med det övergripande målet om ökad folk-

hälsa.  

 

Vi Socialdemokrater har under hela mandatperioden framhållit att, om idrottsnämnden på 

riktigt ska uppnå de angivna målen, indikatorerna och aktiviteterna måste detta mötas med 

erforderliga resurser. Socialdemokraterna föreslog en i förhållande till alliansen utökad id-

rottsdriftsbudget på drygt 53 mnkr samt en kraftfull investeringsbudget. Om vår budget varit 

underlag för förvaltningens förslag skulle således verksamheten kunnat förstärkas på en rad 

områden. 

 

Till sist kan vi inte nog understryka behovet av en viktig aktör i Järvaområdet i samarbete 

med stadsdelsförvaltningar, föreningar, skolor och olika organisationer för att få fler till rö-

relse och idrott i de utsatta områdena. Det finns en trygghet för alla inblandade att verka till-

sammans med skolorna och i många fall en förutsättning för att flickor ska få idrotta eller 

delta i aktiviteter efter skoltid i en större utsträckning. Skolan står för trygghet och då skol-

personal oftast finns med på de olika aktiviteterna så borgar det för att flickorna tillåts delta. 

Järvalyftet Idrott är en sådan aktör och man bör fundera över om de ytterstadsmedel som sta-

den anslår till Järvalyftet Idrott bör planeras mer långsiktigt och också ta höjd för en budget-

ram som är realistisk för att uppnå de resultat och mål som staden satt upp. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Mehdi Oguzsoy (V), lämnar särskilt uttalande enligt följande:  
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Nedskärningar och åtstramningar fortsätter med högeralliansen vid styret, glädjekalkyler 

över intäkter och energieffektiviseringar blottar stora problem med ekonomin. Styrande 

majoriteten gör gällande att de kan nå bättre resultat med mindre resurser med idrottsnämn-

dens verksamheter, den ekvationen fungerar inte. Snart har de styrt kommunen i åtta år och 

det har inte funnits en enda tertialrapport som visar en ekonomi i balans. Trots stora behov 

av nya idrottsanläggningar så tycks alliansen sakna ork och kraft att hitta lösningar åt pro-

blemen. Att idrottsföreningar tvingas tacka nej till barn och ungdomar som vill utöva idrott 

organiserat p.g.a. bristen på anläggningar bevittnar vi väldigt ofta i nämnden. Då måste hela 

nämnden agera och vidta konkreta åtgärder och inte använda sig av icke förpliktande vackra 

formuleringar. 

 

Till ovan kan tilläggas att många utlovade satsningar på nya idrottsanläggningar har uteblivit 

eller försenats. Också nödvändiga och löpande underhåll av idrottsanläggningar  har försum-

mats p.g.a. resursbrist.  

 

Axel Nekham (MP), tjänstgörande ersättare, lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stockholms simhallar är mycket viktiga för att nå grupper som rör på sig i mindre utsträck-

ning och för att stimulera stockholmarna till fysisk aktivitet. Därför är det oroande att för-

säljningen av simhallskort minskar i så stor utsträckning. En analys behöver göras av vilka 

det är som nu väljer bort simhallarna och varför. Svaren på dessa frågor kan indikera vilka 

insatser som bör prioriteras för att locka stockholmarna tillbaka till simhallarna.  

Den ekonomiska effekten av intäktsminskningen från simhallarna är oroande. Det är viktigt 

att intäktsbortfallet inte leder till försämrade möjligheter för förvaltningen att arbeta med sitt 

 

uppdrag gentemot stockholmarna eller att intäktsminskningen leder till en försämrad ar-

betsmiljö för förvaltningens personal. 

Det är bra att idrottsförvaltningen i samverkan med utbildningsförvaltningen gör en satsning 

på att förbättra simkunnigheten hos barn och ungdomar i årskurs 5-9. Förhoppningsvis kan 

satsningen även leda till att bättre statistik tas fram om barn och ungas simkunnighet för att 

möjliggöra uppföljning och garantera att insatser görs på de platser i staden där de behövs 

som mest. 

Det är mycket allvarligt om en för snäv driftsbudget riskerar att leda till att nödvändigt fas-

tighetsunderhåll försenas eller stoppas. I slutänden leder det till fördyringar av underhåll och 

kapitalförstöring. 
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§ 63 
Revisionens årsrapport 2013 för idrottsnämnden              
Dnr: 124-388-2014 

  
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlå-

tande. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-28. 

Idrottsnämnden ska lämna yttrande över stadsrevisionens årsrapport för idrottsnämndens verk-

samhet under 2013. Revisionskontoret bedömer sammantaget att idrottsnämnden i allt väsent-

ligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsstäl-

lande sätt.  

 

I yttrandet redovisas synpunkter och planerade åtgärder inom följande områden: kommunfull-

mäktiges indikator för stockholmarnas nöjdhet med Stockholms idrottsliv, ansvaret för fastig-

hetsunderhåll, avtalshantering, rutiner för anmälan och godkännande av bisysslor, antalet leve-

rantörer samt försenade attesteringar.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 64 
Anläggande av en konstgräsfotbollsplan på Grimsta IP 
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut                
Dnr: 412-421-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt 5,0 mnkr för anläggande 

av en konstgräsfotbollsplan på Grimsta IP under 2014 som förvaltningen beställt av 

fastighetskontoret för utförande. 

2. Idrottsnämnden godkänner ett utökat hyrestillägg om sammanlagt 0,47 mnkr för 

det första året till följd av investeringsutgiften, och ger förvaltningen rätt att teckna 

ett självkostnadsbaserat hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fastighetskon-

toret.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-05. 

I idrottsnämndens investeringsplan för 2014 finns 5,0 mnkr upptaget för att anlägga en 7-man-

na konstgräsfotbollsplan på Grimsta IP. Projektet är ett samarbetsprojekt med IF Brommapoj-

karna, som med egna medel ska bekosta en tältöverbyggnad över konstgräsfotbollsplanen. 

 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt understigande en kostnad om  

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna ett inriktnings- och genomförande-

beslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr. 

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av fas-

tighetskontoret, och idrottsförvaltningen medverkar.  

 

Investeringsutgiften bedöms till 5,0 mnkr, vilket medför en hyreshöjning för idrottsnämnden 

med 0,47 mnkr år 1. Utöver den ökade hyreskostnaden medför projektet ökade driftkostnader 

för idrottsnämnden om 0,2 mnkr per år. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 65 
Femte fullstora idrottshallen – förslag på placering         
Dnr. 411-428-2014 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

Idrottsförvaltningen ges i uppdrag att översända en uppdragsbeställning till fastig-

hetskontoret om att tillsammans med SISAB skyndsamt utreda möjligheterna att 

uppföra en fullstor idrottshall på Grimstaskolans skolgård. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Det är glädjande att vi nu hittat en lämplig placering för den femte hallen och sista hallen som 

utlovades i Alliansens tillika Stockholms stads budget för 2014. Genom en placering intill 

Grimstaskolan kan vi tillgodose både skolans och föreningslivets behov av ny idrottshall. Detta 

i enlighet med det uppdrag som nämnden gav förvaltningen i samband med att rapporten för 

nämndens långsiktiga investeringsplan behandlades på sammanträdet i april 2014.   

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-07. 

I samband med att budgeten för 2014 presenterades fick fastighetsnämnden 100 mnkr i utökad 

investeringsplan för att uppföra fem enkla idrottshallar med placering två i söderort och tre i 

västerort.   

 

Planeringsarbetet påbörjades omgående och förvaltningen beställde av fastighetskontoret enligt 

gällande rutiner projektering och genomförande av de fem hallarna. I samband med att bygg-

lovsansökan inlämnades lät stadsbyggnadskontoret meddela att något bygglov för den planera-

de hallen på Vinsta bollplan inte kunde beviljas, eftersom berört markområde kommer att an-

vändas för byggupplag med mera i samband med byggnationen av Förbifart Stockholm.  

 

Förvaltningen informerade nämnden om stadsbyggnadskontorets beslut, varvid nämnden gav 

förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på en ny placering av en fullstor idrottshall 

i västerort.  

 

Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden ber fastighetsnämnden att tillsammans med SISAB 

utreda möjligheten att på ett smidigt sätt låta uppföra den femte hallen på Grimstaskolans skol-

gård. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP), Fredric Ericsson (C) Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), Axel Nekham (MP) samt Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt gemen-

samma förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas , 

Centerpartiets, Socialdemokraternas, Miljöpartiets och Vänsterpartiets gemensamma förslag 

till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt ordförande Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Favas (FP), 

Fredric Ericssons (C), Emilia Bjuggrens m.fl. (S), Axel Nekhams (MP) samt Mehdi Oguzsoys 

(V) förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) samt Mehdi Oguzsoys ((V) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande:  

Vi ser mycket positivt på förslaget till ny placering för den femte enklare fullstora hallen. 

Dock är det oroväckande om processen drar ut på tiden. Förvaltningen skriver ” En nackdel 

med att uppföra en idrottshall på skolgården är att genomförandeprocessen tidsmässigt kan 

bli lång, eftersom berört markområde är belägen på en A-tomt. Detta förutsätter att en över-

enskommelse med SISAB kan träffas.” 

 

Om denna lösning tar lika lång tid som en detaljplaneändring där handläggningstiden är 18 

månader, som skulle vara fallet om hallen skulle placeras på en Y-tomt som är prickad mark 

(vilket innebär att ingen fast bebyggelse får uppföras utan en ändring av detaljplanen.) – är 

det ju ingen vinst för stockholmarna, särskilt inte stadens barn och unga. 

 

Mot bakgrund av ovan föreslår vi att nämnden gör ett tillägg till beslutet, att ”skyndsamt” 

utreda möjligheterna att uppföra en fullstor idrottshall på Grimstaskolans skolgård. 

 

Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Ärendet väcker vissa frågor som vi inte kan se besvarade i underlaget. Har platsen valts uti-

från att den är möjlig att bebygga eller utifrån var behoven i Stockholm är som störst? Finns 

andra platser som är mer lämpade för en fullstor hall? Hur påverkas skolgården av att en 

fullstor hall byggs? Tillförs halltimmar i och med den nya hallen eller är nettotillskottet noll 

eftersom den gamla hallen samtidigt rivs? Vi skulle gärna se dessa frågor besvarade. 
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§ 66 
Stockholm stads handlingsplan för god vattenstatus                                                
Svar på remiss från kommunstyrelsen        
Dnr. 015-236-2014 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
 
Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-05. 

Stockholms vattenförekomster ska uppnå god ekologisk och kemisk vattenstatus till år 2021 i 

enlighet med EU:s vattendirektiv. De två största miljöproblemen i Stockholms sjöar, kustvatten 

och vattendrag är övergödning och miljögifter. Miljö- och hälsoskyddsnämnden har på uppdrag 

av kommunfullmäktige lämnat ett förslag till att anpassa och omarbeta Stockholms nuvarande 

vattenprogram till förvaltningsplanen för Norra Östersjöns vattendistrikt. Stadens vattenarbete 

ska utvecklas med ett tydligt fokus på operativa åtgärder. Den nya handlingsplanen föreslås er-

sätta det nuvarande vattenprogrammet och gälla 2016-2021. 

 

 

 

Enligt miljö- och hälsoskyddsnämnden behöver Stockholms stad göra följande för att anpassa 

vattenprogrammet till vattenförvaltningen: 

 

• Uppnå miljökvalitetsnormerna för god vattenkvalitet – god ekologisk och kemisk status. 

• Utöka antalet ytvattenförekomster från nuvarande 10 till 23 stycken.  

•     Statusklassa vattenförekomsterna. 

• Vatteninformationen i Miljöbarometern ska anpassas till vattenförvaltningens struktur. 

•     Utveckla GIS-kartor för bättre visualisering av data. 

• Beakta klimatförändringarnas effekter på vattenkvaliteten i det fortsatta arbetet med vat-

tenprogrammet. 

• En bedömning ska göras av fysiskt påverkan av främmande arter. 

 

Idrottsförvaltningen konstaterar att området rekreation och friluftsliv, som finns i nuvarande 

vattenprogram, inte ingår i förslaget till Stockholms stads handlingsplan för god vattenstatus. 

Det innebär att mål och åtgärder för rekreations- och friluftsliv knutet till vatten hanteras sepa-

rat av berörda förvaltningar. Förvaltningen menar att mål och åtgärder för rekreation och fri-

luftsliv, för bland annat vatten, bör ingå i ett för staden gemensamt program.   

 

Enligt stadens policy för Stockholms fritidsbåtliv ska miljöperspektivet stärkas i utformningen 

av nya avtal och även i den utveckling som sker av småbåtshamnar och uppläggningsområden. 

Nya arrendeavtal för båtklubbarna är under utformning och ansvarsförhållandena för båtklub-

barna måste regleras ur detta perspektiv, till exempel för spolplattor och latrinmottagning.  

 

Idrottsförvaltningen vill framhålla fiskevårdens betydelse för vattenstatusen. Stadens fiskevård 

syftar till att arbeta för fler och bättre fiskevatten, bland annat genom vattenvårdande åtgärder 

och biotopvård. Fiskevården har som det ser ut nu ingen förankring i något av stadens styrdo-

kument. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi tycker i stort att förslaget till handlingsplan är bra. Arbetet för god vattenstatus är viktigt 

och har under lång tid varit eftersatt. Den nu framlagda planen ger ett bra underlag för hur 

vattenarbetet ska bedrivas och hur vi ska nå miljökvalitetsnormerna för vatten till 2021.  

Mycket krävs dock för att vi ska lyckas genomföra handlingsplanen. Vi vill trycka på vikten 

av samarbete, en tydlig ansvarsfördelning och att de olika delarna i programmet finansieras. 

Om dessa delar inte är mycket tydligt specificerade kommer det bli mycket svårt att uppnå 

målen. Det är också mycket viktigt att inte skjuta upp åtgärderna när ovanstående punkter är 

beslutade.  

 

Vi stödjer förslaget att inrätta en central medelreserv för vattenarbetet, med den förutsätt-

ningen att dessa pengar kommer att vara helt öronmärkta för arbetet med att uppnå miljö-

kvalitetsnormer för vatten och inte kommer att kunna användas för övriga oförutsedda ut-

gifter. En tillräcklig finansiering kommer troligen också underlätta en tydlig ansvarsfördel-

ning. 

EU-kommissionen har ifrågasatt Sveriges ambitionsnivå vad gäller att uppnå uppsatta mil-

jömål. Det är av stor vikt att de styrmedel och åtgärder som sätts upp för att uppnå miljö-

kvalitetsmålen för vatten inte blir lika bristfälliga som de styrmedel som har använts för att 

uppnå miljökvalitetsnormerna för luft.  

Om området rekreation och friluftsliv stryks från handlingsplanen för vatten är det viktigt att 

detta arbete tas upp på annat sätt. Att bevara och utveckla rekreationskvaliteter för vatten är 

av största vikt för stockholmarnas hälsa, för turismen och för att invånarna ska kunna leva 

klimatsmart i sin egen stad utan att behöva resa bort.  
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§ 67 
Kostnadsutveckling för konstgräsplaner                                                
Svar på skrivelse från Regina Kevius m fl. (M), Daniele Fava (FP),  
Fredric Ericsson (C) och Leif Kroon (KD) 
Dnr. 017-325-2014 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 
Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-30. 
Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP), Fredric Ericsson (C) och Leif Kroon (KD) önskar 

i skrivelse till idrottsnämnden få svar på hur det kommer sig att konstgräsplanerna blir dyrare, 

hur förvaltningen arbetar med att minska kostnaderna för anläggandet av konstgräsplaner på 

sikt och hur dialogen med fastighetskontoret om kravställningar för upphandlingen av konst-

gräsplaner har utvecklats.  

 

Förvaltningen har jämfört kostnaderna för anläggande av konstgräs under perioden 2009-2014. 

Kostnaderna redovisas i ärendet.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 68 
Konstgräsplaners hälso- och miljörisker                                                
Svar på skrivelse från Mehdi Oguzsoy (V) 
Dnr. 017-156-2014 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-02.  

Tjänsteutlåtandet behandlar en skrivelse från Mehdi Oguzoy (V) om miljö- och hälsorisker med 

byggmaterialet i konstgräsplaner. Svaret tar upp problemet med att bedöma riskerna med gra-

nulat av plast och syntetiskt gummi, vanligtvis återvunnet material. Påverkan från grässtrån av 

plast och underliggande gummimatta bedöms som marginell.  

  

Förvaltningens policy vid upphandling har varit att följa Naturvårdsverkets rekommendationer 

för känslig markanvändning, oavsett granulatets ursprung.  

 

De risker som kan finnas är spridningen av granulat, med höga halter av miljö- och hälsofarliga 

ämnen, till kringliggande luft, marker och vattendrag. Stora mängder granulat kommer att till-

föras under konstgräsplanernas livslängd. De ämnen som ska bevakas, och som också anges 

som utfasningsämnen eller riskminskningsämnen i förslaget till kemikalieplan för Stockholm, 

är polyaromatiska kolväten (PAH), tungmetaller, ftalater och produkter med nanomaterial. 

Luktproblem har rapporterats både för planer inomhus och utomhus. Förvaltningen har haft två 

allvarligare klagomål rörande lukt och damm i Spånga inomhushall.   

 

Uppföljningen vid leverans av granulat är särskilt viktig, eftersom det förekommer återvunnen 

plast och gummi med olika ursprung i granulatframställningen. Naturvårdsverkets generella 

riktvärden för förorenad mark, rapport nr. 5976 för känslig markanvändning, används vid be-

dömningen.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 

Förvaltningen följer kemikalieinspektionens rekommendationer vid val av material till 

konstgräsplaner. 

 

Omedelbart slutar använda material till konstgräsplaner som har negativ verkan på miljö 
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och hälsa. 

 

 

Att anföra följande: 

Miljö- och hälsoskäl måste väga mycket tyngre vid val av material till konstgräsplaner. Det 

är lite svårt att dra rimliga slutsatser i ärendet huruvida de material man idag använder på 

konstgräsplaner är riskfria från miljöfarligt avfall. Det verkar som om förvaltningen, som 

tidigare gick på Kemikalieinspektionens rekommendationer som verkar mer restriktiva i val 

av plastmaterial och gummigranulat , nu tyvärr börjat använda sig av Naturvårdsverkets re-

kommendationer som är mindre restriktiva. Befintligt gummi och plast på konstgräsplaner 

måste ständigt analyseras och följas upp. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi välkomnar förvaltningens redovisning av miljöaspekterna kring konstgräs.  Flera utred-

ningar pekar på riskerna med giftiga kemikalier som finns i konstgräsets gummi och hur ke-

mikalierna påverkar närområdet när gummit bryts ner och kemikalierna sprids som damm 

eller genom urlakning till den omgivande miljön. 

Kemikalieinspektionen uppmanar till att ställa krav på leverantörer att driva på utvecklingen 

av bättre alternativ. Det är viktigt att staden ställer höga kvalitetskrav på de konstgräsplaner 

som anläggs så att de inte skadar miljön eller ger hälsoeffekter på spelare eller åskådare som 

sitter på planen. 

Som förvaltningen upplyser om kan en återgång till SBR gummi bli aktuellt då leverantören 

kan garantera att granulatet inte innehåller polycykliska aromatiska kolvägen eller höga hal-

ter tungmetaller. Vi menar att om leverantören kan garantera detta bör en återgång till SBR 

gummi ske. 

 
 

§ 69 
Idrottsprofilering av Farsta stadsdelsområde – uppföljning av  
beslut (Utl: 2011:117)                                                                               
Svar på skrivelse från Emilia Bjuggren (S) 
Dnr. 017-156-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt följande: 

 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlå-

tande. 
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-25.  

Emilia Bjuggren (S) ställer i en skrivelse till idrottsnämnden två frågor angående kommunfull-

mäktiges beslut att idrottsprofilera Farsta stadsdelsnämndsområde. Bjuggren efterfrågar en re-

dogörelse för vad som skett efter kommunfullmäktiges beslut, de tre berörda nämndernas för-

slag till målformuleringar, uppföljningsmått och prioritering av resurser samt konkreta förslag 

för hur det fortsatta genomförandet ser ut.  

 

En mängd aktiviteter har genomförts och genomförs inom ramen för idrottsprofileringen, bland 

annat Farsta Sportscamp, drop in-verksamheten Full fart i Farsta samt ett djupgående samarbete 

i skolorna med Idrottslyftet. Arbetet och prioriteringarna styrs framför allt av de målsättningar 

som finns i stadens idrottspolitiska program. Detta följs dels upp genom forskningsprojektet 

Ung livsstil, dels en extern utvärdering som följer upp huruvida arbetet speglar kommunfull-

mäktiges beslut. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen som redogör för ett stort antal aktiviteter 

som både genomförts och kommer genomföras fortsättningsvis med inriktning mot att sti-

mulera till fysisk aktivitet. Det är mycket glädjande. Det är också glädjande att en organi-

sation i tre nivåer har inrättats från styrning till den operativa nivån. Det borgar för konti-

nuitet och långsiktighet som är så viktig för att nå förväntat resultat. Något vi saknar i svaret 

är just formulering av konkreta mål och resultat.  

 

Det är fortsatt viktigt, för att inte säga avgörande, att de resurser som förvaltningarna avsät-

ter, både i form av personal men också tilldelning av tider i idrottslokaler, ytor osv., fortsätt-

ningsvis tilldelas så att idrottsprofileringen kan fortsätta, också vad gäller den del av profile-

ringsbeslutet som avser talangutveckling och elit. 
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§ 70 
Information och övriga frågor  
 

Axel Nekham (MP) samt Emilia Bjuggren (S) anmälde en skrivelse från (S) och (MP) med 

titeln " Utred konsekvenserna för förvaltningens budget med anledning av utvecklingen i sta-

dens sim- och träningshallar” enligt följande: Utred konsekvenserna för förvaltningens bud-

get med anledning av utvecklingen i stadens sim- och träningshallar 

 

”Alla stockholmare ska erbjudas goda möjligheter att utöva idrott och motion”. Så lyder ett av 

idrottsnämndens verksamhetsmål. För att uppnå detta har staden bland annat valt att äga och 

driva en mängd sim- och träningshallar där både organiserad idrott och spontanidrottande möj-

liggörs. Dessa hallar är öppna för allmänheten och har i sin verksamhet ett brett utbud av olika 

träningsformer och träningsgrupper som ska göra så att fler känner sig välkomna att börja mo-

tionera. Vi menar att denna del av förvaltningens verksamhet har en viktig roll för att uppnå 

stadens ambitiösa mål om ett friskare Stockholm. 

 

Under stora delar av innevarande mandatperiod har vi lyft problematiken med den vikande för-

säljningen av träningskort i stadens sim- och träningshallar, inklusive frågan om vilka orsaker-

na är såväl som vilka konsekvenserna blir. Nu ser vi med oro att utvecklingen sätter tydliga 

spår i driftbudgeten. Vi gläds därför åt att förvaltningen i tertialrapport 1/2014 ger ett par för-

slag på insatser för att vända utvecklingen, men anser samtidigt att frågan behöver belysas yt-

terligare. 

 

Försäljningen har under perioden januari–april minskat med 6,9 procent, under hela 2013 mins-

kade försäljningen med 4,2 procent. Minskningen sedan januari har lett till en nedskrivning av 

intäkterna på 5,0 mnkr. Detta leder till att den samlade driftbudgeten minskar med konsekven-

sen att resurserna för fastighetsunderhåll blir mindre. Detta är oroande för den långsiktiga ut-

vecklingen av idrottsnämndens verksamhet. 

 

Enligt Stockholms stads idrottspolitiska program ska sim- och träningshallarna fylla en viktig 

roll i att få medborgarna fysiskt aktiva. Här kan specialinriktade träningsgrupper eller tränings-

former erbjudas så att det finns alternativ som passar alla. Med dagens utveckling kan den am-

bitionen bli allt svårare att uppnå.  

 

Vi har under perioden av vikande försäljning fått olika typer av förklaringar till utvecklingen. 

Det har handlat om tuffare konkurrens, naturligt vikande intresse för specifika anläggningar, 

planerade underhålls- eller ombyggnationsarbeten, ”bra skidväder”, ”fin sommar” och föränd-

rat köpbeteende. Det är bra att förvaltningen analyserar situationen och redovisar förklaringar 

till utvecklingen. Samtidigt har trenden varit så långvarig och entydig att vi behöver ett mer 

omfattande underlag för att kunna överblicka orsaker, konsekvenser och möjliga lösningar. 

Mot bakgrund av vad som ovan anförts önskar vi därför konkreta och utvecklade svar på föl-

jande frågor.  

 

1. Vilka är de bakomliggande orsakerna till den minskade försäljningen av träningskort? 

2. Vad får de minskade intäkterna för konsekvenser för förvaltningens budget? Vilka verk-

samheter påverkas av minskade anslag och på vilket sätt påverkas verksamheterna? 

3. Vilka konkreta åtgärder behövs för att vända utvecklingen? Vad krävs för att dessa ska 

vara genomförbara? 
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BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar att lämna in (S) och (MP) gemensamma skrivelse " Utred konse-

kvenserna för förvaltningens budget med anledning av utvecklingen i stadens sim- och tränin-

gshallar” till förvaltningen för beredning. 

 

Ordföranden gav ordet till förvaltningschef Olle Öhman som informerade om bl.a. kommande 

evenemang/invigningar enligt följande: 

 

1. En utredning om bidragsfusk från föreningen Stockholmsstudenterna som redovisat för 

många medlemmar, där kommer återkrav att ställas samt eventuellt polisanmälan att gö-

ras. 

2. Om de misstankar som framförts i massmedia mot Fryshusets verksamhet så informe-

rade Olof Öhman att man inte har några misstankar om att något bidragsfusk före-

kommit men att man följer utvecklingen noggrant. 

3. Invigning av Kärrtorps bollplan lördagen den 8 juni kl. 13.00. 

4. Invigning av Vanadisbadet den 15 juni med tal av Regina Kevius (M) och Madeleine 

Sjöstedt (FP) kl. 12.30. 

5. DN Galan den 21/8. 

6. Invigning av konstgräsplanen Aspudden den 3/9. 

 

Idrottsnämnden tackade för informationen. 
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Ärenden utan personalrepresentation 

 

 

§ 71 
Upphandling avseende driften av Liljeholmshallarna                                                 
Dnr. 125-1086-2013 
 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

  

1. Idrottsnämnden beslutar att anta anbudet från Idrottsklubben Hephata avseende driften av 

Liljeholmshallarna.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna avtal med Idrottsklubben 

Hephata.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-06. 

Idrottsnämnden beslutade den 17 december 2013 att ge idrottsförvaltningen i uppdrag att upp-

handla driften av Liljeholmshallarna. Förfrågningsunderlag publicerades den 20 december 

2013. Vid anbudstidens utgång den 21 mars 2014 hade fyra anbud inkommit. Av dessa fyra  

anbud har tre förkastats. Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar att anta kvarvarande 

anbud från Idrottsklubben Hephata och ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna avtal med 

Idrottsklubben Hephata. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) samt Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

Att därutöver anföra följande: När ärendet om eventuell driftsupphandling av Liljeholms-

hallarna var uppe i idrottsnämnden 20 september 2011 anförde förvaltningen följande: 

”[M]ed hänsyn till det stora antal föreningar och skolor som har verksamhet i hallen förordar 

idrottsförvaltningen inte i nuläget vare sig att en enskild förening tar över driftansvaret för 

Liljeholmshallarna eller att driften av Liljeholmshallarna upphandlas.” 

Vi kan inte se att dessa förutsättningar har förändrats fram till dags datum. Ett flertal före-

ningar och skolor har sin hemvist i hallarna och det är viktigt att många olika föreningar har 

möjlighet att ta del av anläggningen. Konkurrensutsättningen bör enbart genomföras om det 

finns skäl att anta att den leder till förbättringar. Driftsformen i sig är inget självändamål. 
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Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande:  

 

Avslag till förvaltningens förslag till beslut 

 

Liljeholmshallarna ska drivas i kommunal regi 

 

 

samt anföra följande: 

Stockholmarnas gemensamma resurser ska gå till stockholmarna och inte till spekulanter 

som vill göra profit på bekostnad av barn och ungdomar. Få kommunala verksamheter 

som har konkurrensutsätts renderar fördelar till kommunen eller invånarna. Kvalitetshöj-

ningar och ekonomiska effektiviseringar har flitigt använts av högeralliansen som argu-

ment för att genomföra privatiseringar. Men dessa argument är bara myter och mantra, 

ingenting annat. Med frihandelsavtal mellan EU och USA vill moderaterna ge företag 

möjligheter att stämma staten Sverige och då sätts demokratins grundregler ur spel. Det 

är bortom allt tvivel att högeralliansen i första hand företräder storföretagens intressen 

snarare än medborgarna i kommunen. Fackliga organisationer vars medlemmar är garan-

ten för en god och bra idrottsnämnds verksamhet är kritiska till denna upphandling. 

Kommunal i likhet med Vänsterpartiet yrkar på egen regidrift. Det är dags för högeralli-

ansen att inse att deras privatiseringspolitik har kört i diket och behöver en sundare och 

rättvisare inriktning. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

Ordföranden avslutade sammanträdet kl. 17.55 


